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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Magyarországról több víz folyik ki, mint amennyi beérkezik, a 
miniszteri ígéreteket követően pontosan mikor és milyen konkrét intézkedéseket tesz a 
kormány a vízválság megoldása érdekében? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Bár a jelenleg az egész országot,  sőt Európát kihívások elé állító energiaválság kérdése mellett
kevesebb figyelmet kapó ügy, de legalább annyira fontos a szemünk láttára kibontakozó vízválság
kezelése. Az éghajlatváltozás egyik legsúlyosabb negatív következményeként egyre gyakoribbak az
extrém  időjárási  körülmények  és  egyre  hosszabb  aszályos,  vízhiányos  időszakokkal  kell
szembenéznünk. Kiszáradnak a tavaink, vízfolyásaink, a nyár folyamán pedig azt láthattuk, hogy
még a nagy folyóink is rekordalacsony vízállást mutattak.

Ennek ellenére sem a miniszterelnök, sem a témában érintett miniszterek nem beszélnek arról a
megszólalásaikban, hogy a vízgazdálkodásunk nem alkalmas a helyzet érdemi kezelésére, sőt, nem
beszélhetünk  megfelelő  tájhasználatról  sem.  Különböző  kormányzati  szereplők  olyan
megnyilatkozásokat tesznek, miszerint Magyarország víznagyhatalom, ezzel szemben a valóság az,
hogy a vízkincsünk 95 százalékát átfolyó vizek teszik ki, az országból pedig több víz folyik ki, mint
amennyi  beérkezik.  Ez  a  gyakorlatban azt  jelenti,  hogy átfolyatjuk  az  országon a  vizeinket  és
kimondhatjuk,  hogy  Magyarország  lecsapolása  folyik  most  is.  A  veszteség  évente  6
köbkilométernyi, ami a Balaton vízmennyiségének háromszorosát jelenti.

Vízelvezető  helyett  vízmegtartó  vízgazdálkodásra  van  szükség,  ennek  megoldása  a  tájak
vízháztartásának helyreállítása, hiszen csak az egészséges táj képes biztosítani a növényei számára a
kellő vizet. Tájainknak megvan az eredendő képessége a víz tárolására, tehát a vízbőséggel jellemző
időszakok  többletével  kell  kielégíteni  az  aszályos  időszakok  igényeit.  A  jelenlegi  elhibázott
vízgazdálkodás  az  ország  kiszáradásához  vezet,  ezért  azonnali  lépésekre,  illetve  ami  ennél  is
fontosabb,  teljes  szemléletváltásra,  a  víz  elvezetése  helyett  pedig  a  vizeket  a  tájban  megtartó



 
vízgazdálkodásra van szükség.

Pozitív fejleménynek nevezhető, hogy nemrég Nagy István agrárminiszter elfogadta a meghívásom
a  Fenntartható  Fejlődés  Bizottság  ülésére,  ahol  civil  szakértőkkel  közösen  volt  alkalmunk  a
minisztert  kérdezni  a  témában.  A meghallgatást  követően a  miniszter  elismerően nyilatkozott  a
szakértők hozzászólásaival kapcsolatban és jelezte, hogy a kormány kész érdemi lépéseket tenni a
probléma megoldása érdekében.

Kérdéseim a következők:

Mikor és pontosan milyen lépésekre készül a kormány az elhibázott vízgazdálkodás átalakításával,
a vízmegtartó vízgazdálkodás megvalósításával kapcsolatban?

Nagy István agrárminiszter  a  Fenntartható Fejlődés  Bizottságának ülésén konkrét  lépésekre tett
ígéretet.  Történt  egyeztetés  a  Belügyminisztérium  és  az  Agrárminisztérium  között  ebben  a
kérdésben?

Milyen formában tervezik bevonni a civileket, szakértőket a javaslatok kidolgozásába?
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